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Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina č. 4/2009 
konaného dne 18. 6. 2009 

 
Přítomni: 

1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 6. Ladislav Nováček 

2. Pavla Kučerová 7. Kamil Vejvoda 

3. Josef Brůna 8. Jiří Vondráček (předseda) 

4. Jiří Hormandl 9. Jiří Bína (tajemník) 

5. Jaromír Brychta  
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ladislav Nechvátal 3. Vítězslav Schrek 

2. Ladislava Kratochvílová  
Hosté: 

1. Petr Krčál (člen Rady kraje Vysočina) 

2. Věra Švarcová (OSV) 

3. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR, zástupce KOUS) 
 
Program: 

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu; 

2. Aktuální informace k vývoji financování sociálních služeb a k plnění úkolů z minulého 
jednání; 

3. Aktualizace programu rozvoje kraje; 

4. Informace o rozvoji péče o seniory s demencí; 

5. Představení  domova pro seniory Proseč u Pošné; 

6. Představení ÚSPM Těchobuz; 

7. Diskuze, různé; 

8. Závěr. 
 
1. Zahájení, kontrola úkol ů, schválení zápisu 
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Poděkoval Jiřímu Hormandlovi za možnost 
uspořádat jednání komise v domově pro seniory Proseč u Pošné. 
Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky. 
Jiří Hormandl stručně informoval členy komise o historii a současnosti domova pro seniory. 
 
 
2. Aktuální informace k vývoji financování sociální ch služeb a k pln ění úkol ů z minulého 
jednání 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
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Jiří Bína informoval o úkolech z minulého zasedání. Přizvání zástupce KOUS je úkol, který se 
plní průběžně. Přehled o meziročním nárůstu počtu poskytovatelů a rozšiřování služeb je 
součástí podkladových materiálů, které byly podrobně okomentovány. Služby jsou zde 
rozděleny podle jednotlivých kategorií, u nově vzniklých je uvedeno datum registrace. 
Z materiálu je zřejmé, že nové služby vznikají především přeregistrací z jiných služeb, 
rozdělením stávajících služeb nebo byl jejich vznik předjednán. Jiří Bína informoval o nově 
vzniklých službách: 

- Integrační centrum Sasov – služba vznikla na základě evropského projektu, záměr byl 
projednán již na minulém zasedání komise, kraj Vysočina přispěl na investiční projekt; 

- Sociální služby města Havlíčkův Brod – službu kraj Vysočina nefinancoval, Sociální 
služby města Havlíčkův Brod zrušily Centrum denních služeb, které bylo provozováno 
zároveň se stacionářem; 

- Odlehčovací služby – nárůst je způsoben rozvoje hospicové péče, která je 
zaregistrovaná jako odlehčovací služba; 

- Domovy se zvláštním režimem – vznikají především v domovech pro seniory, 
vyčleněním samostatného oddělení s lůžky pro seniory s určitým typem demence, 
přičemž zároveň dochází ke snížení počtu lůžek v domově pro seniory (úplně nové 
kapacity byly vždy projednány v příslušných orgánech kraje); 

- Domov pro seniory Pelhřimov (pečovatelská služba) – nejde o vznik nové služby, ale 
město Pelhřimov zřídilo před dostavbou nového domova specializovanou příspěvkovou 
organizaci, která bude zřizovat pečovatelskou službu; 

- SDÍLENÍ o. s. – služba se zaregistrovala na sociální poradenství, ale zatím nebyla 
financována, organizace se zabývá hospicovou péčí; 

- o. s. VOR Jihlava – sdružení je zaregistrováno jako sociální rehabilitace, bylo zrušeno 
Centrum denních služeb; 

- Integrační centrum Sasov – vedle denního stacionáře, byla zřízena také sociální 
rehabilitace; 

- Komunitní centrum Klubíčko Třebíč – služba zaregistrována jako sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi; 

- Středisko hospicové péče Jihlava – jedná se onkologický stacionář, který je ale málo 
využíván; 

- Klub Zámek – centrum prevence – jde o terénní program, mělo by být projednáno 
v komisi. 

 
Na zasedání se dostavil člen komise Jaromír Brychta. 
 
Dalším úkolem bylo podat informaci o vývoji pečovatelské služby poskytované NNO a o stavu 
jejich financování z rozpočtu obcí. Podkladový materiál popisuje vývoj financování z rozpočtu 
MPSV a kraje Vysočina, kde je zaznamenán výrazný pokles. Další tabulka popisuje vývoj 
financování z obecních rozpočtů. Propad poskytnutých financí z kraje a MPSV nebyl 
kompenzován vyšším příspěvkem obcí. 
Petr Krčál doporučil komunikovat s obcemi o jejich spoluúčasti na financování NNO a vrátit se 
k této problematice na příštím zasedání komise.  
 
Usnesení 021/04/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 

- informaci o nárůstu počtu poskytovatelů dle materiálu KSPP-04-2009-02, př. 1 s tím, že 
vznik nové služby byl projednán nebo je kompenzován zánikem či omezením jiné služby 
a že několik dosud nefinancovaných služeb musí být předmětem projednání v komisi; 

- informaci o financování pečovatelské služby dle materiálu KSPP-04-2009-02, př. 2 i o 
dopadech rovného přístupu k poskytovatelům této služby s tím, že přístup kraje je nutné 
opakovaně projednat s obcemi, ve kterých působí NNO; 
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- informaci o financování sociálních služeb v roce 2009 s tím, že do září by mělo být 
rozhodnuto o konečné výši dotací z MPSV a kraje; 

- informaci o plnění úkolů z jednání komise sociální a pro oblast protidrogové politiky  
č. 04/2009 s tím, že schválená doporučení trvají. 

Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Aktualizace programu rozvoje kraje  
Členové komise obdrželi podkladové materiály přímo na zasedání. 
 
Jiří Bína informoval členy komise, že Program rozvoje kraje je strategický dokument kraje. 
Jedná se o koncepční materiál, který se prolíná všemi rezorty a který je aktualizován zpravidla 
jednou za čtyři roky, což souvisí s délkou volebního období.  
Dělí se do 3 částí: 

- analytická část – sledování statistických dat, aktualizuje se jedenkrát za 8 měsíců; 
- SWOT analýza – silné a slabé stránky v dané oblasti v kraji a vyjádření příležitostí  

a hrozeb; 
- programová část – nejdůležitější část, definice opatření pro konkrétní oblast. 

V současné době probíhá aktualizace SWOT analýzy a programové části. 
Program rozvoje kraje je k dispozici na webových stránkách kraje Vysočina (www.kr-
vysocina.cz), ve složce koncepční materiály. 
OSV má připravenou aktualizovanou pracovní verzi, kterou členové komise obdrží e-mailem  
a do 26. června 2009 mohou případné připomínky k návrhu aktualizace Programu rozvoje kraje 
zaslat e-mailem tajemníkovi komise na adresu bina.j@kr-vysocina.cz. 
 
Usnesení 022/04/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
schvaluje 
postup při projednání aktualizace SWOT analýzy a programové části Programu rozvoje kraje: 

1. v termínu do 26. 6. 2009 zaslat náměty a připomínky 
2. v termínu do 30. 6. 2009 odbor sociálních věcí zašle vypořádání námětů a připomínek 

s přepracovaným návrhem s termínem pro případné další připomínky 
3. po vypořádání případných připomínek předloží OSV konečný návrh na zapracování do 

Programu rozvoje kraje 
doporu čuje 
radě kraje zapracovat návrh SWOT analýzy a programové části projednané uvedeným 
postupem do Programu rozvoje kraje. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Informace o rozvoji pé če o seniory s demencí 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína sdělil, že v poslední době narůstá počet obyvatel, kteří jsou v seniorském věku 
postiženi demencí. Tato problematika se týká celého kraje Vysočina, potýkáme se s rostoucím 
trendem této cílové skupiny a bude potřeba se připravit na uspokojení její potřeby. 
V podkladovém materiálu je uveden výčet současných poskytovatelů sociálních služeb, kteří na 
území kraje Vysočina poskytují péči pro seniory s demencí. Tato pobytová zařízení však nejsou 
zpravidla po stavební a personální stránce dostatečně vybavena. 
Jiří Vondráček doplnil, že je třeba udělat analýzu současného stavu těchto zařízení, ze které by 
mimo jiné vyplynulo, ve kterých zařízeních je rozvoj této služby vhodný.  
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Usnesení 023/04/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informaci o problematice a rozvoji péče o seniory s demencí v pobytových službách dle 
materiálu KSPP-04-2009-04 a 
žádá 
o provedení analýzy zabezpečení pobytových služeb pro seniory s demencí na území kraje 
Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
5. Představení  domova pro seniory Prose č u Pošné 
Jiří Hormandl, ředitel domova pro seniory Proseč u Pošné, poskytl členům komise základní 
informace o zařízení a zodpověděl jejich dotazy. Následně proběhla prohlídka zařízení. 
 
6. Představení ÚSPM T ěchobuz 
Simona Tomanová, ředitelka ústavu sociální péče pro mentálně postižené Těchobuz, poskytla 
členům komise základní informace o zařízení a zodpověděla jejich dotazy. Následně proběhla 
prohlídka zařízení. 
 
7. Diskuze, r ůzné 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály, které jsou výstupem z Pracovní 
skupiny pro rozvoj služeb duševně nemocným v kraji Vysočina.  
Jiří Vondráček poděkoval za kvalitní zpracování materiálů, tato problematika bude předmětem 
některého z příštích zasedání komise, na které budou zástupci z této pracovní skupiny přizváni. 
 
Usnesení 024/04/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
výstup z Pracovní skupiny pro rozvoj služeb duševně nemocným v kraji Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Ladislav Bárta informoval o těchto záležitostech: 

- primární protidrogová prevence – proběhlo dotační řízení ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy, pro letošní rok bude problém s financováním. Je zde ale určitá možnost 
na další období, a to v podobě výzvy Operačního programu Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost. Termín na předložení žádostí je do 10. 7. 2009; 

- střednědobý plán sociálních služeb – možnost financování z Evropské unie, byla 
vyhlášena výzva pro předkládání grantových projektů z Operačního programu Lidské 
zdroje a zaměstnanost. Termín na předložení žádostí je 31. 8. 2009. 

Jiří Bína sdělil, že ve dnech 2. a 3. června 2009 proběhlo v Počátkách zasedání Komise pro 
sociální záležitosti AKČR, které se zúčastnil také nový ministr práce a sociálních věcí Petr 
Šimerka. V návaznosti na toto zasedání proběhne jednání na MPSV, dne 21. 7. 2009 by mělo 
být rozhodnuto o finančních prostředcích, které budou použity na financování sociálních služeb. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 27. srpna 2009, od 10.00. 
 
10. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
Jiří Vondrá ček v. r. 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Dana Uchytilová dne 23. 6. 2009 


